
 

Aan het college van B en W 
Gemeente Oss 
 
Betreft: steun en samenwerking ondernemers i.v.m. coronavirus 
 
Oss, 13 maart 2020 
 
 
Geachte college, 
 
Graag willen we namens de leden van KHN onze nadrukkelijke zorgen uiten over hetgeen er nu allemaal speelt 
in verband met het coronavirus. Alle landelijke maatregelen zijn vanzelfsprekend al aan onze achterban 
gecommuniceerd via de kanalen van KHN. Daarnaast zijn we in afwachting van de maatregelen die de 
Veiligheidsregio Noord-Brabant aanstaande maandag treft.  
 
Met deze brief willen we kort uiteenzetten wat er op ons afkomt en wat dit betekent voor onze bedrijven, 
gasten en medewerkers. We doen hierbij een oproep om gezamenlijk te kijken naar hoe we elkaar hierin zoveel 
mogelijk kunnen steunen. Laten we maar gelijk heel duidelijk zijn, we hebben u heel hard nodig. Het is code 
rood voor ons. Wat speelt er zoal: 
 
Hoteliers 
Verschillende hoteliers overwegen om dicht te gaan, omdat de bezettingsgraden dalen onder de 20% of zelfs 
helemaal leeg zijn. Er wordt in de regionale hotelsector voor ver boven het miljoen geannuleerd en dit loopt 
steeds verder op. Hoteliers en logiesverstrekkers hebben de administratieve maatregelen allemaal al genomen. 
Arbeidstijdverkorting aanvragen, vakantie uren laten opnemen, part-timers naar huis sturen en ga zo maar 
door. Ze zijn letterlijk aan het einde van hun mogelijkheden.  
 
Restaurateurs 
Het beeld wat nu heerst is dat de hardste klap nu, as we speak, komt. Tot afgelopen maandag was het nog 
redelijk qua klandizie, totdat de persconferentie de Veiligheidsregio was geweest. Toen kelderden de bezoeken 
dramatisch en dat zet door. Ook hier worden uit kostenoverwegingen soms de keuze gemaakt om tijdelijk te 
sluiten. Het is qua inkoop, personele inzet en vooral de media hype bijna onmogelijk voor veel ondernemers 
om open te blijven.  
 
Natte horeca/uitgaanscentra 
Onze verwachting is dat hier aankomend weekend de klappen gaan vallen. De mededeling dat bijeenkomsten 
van meer dan 100 personen afgelast moeten worden, heeft met name veel gevolgen voor deze sector. We 
hopen dat de gemeente enigszins coulant is wat betreft het aantal bezoekers, het is simpelweg onbegonnen 
werk om aan de deur bezoekers te gaan tellen. Natuurlijk wijzen we alle ondernemers op hun 
verantwoordelijkheid voor de gezondheid van hun medewerkers en gasten. Ze moeten in redelijkheid letten op 
de maximaal 100 personen en de adviezen van het RIVM op blijven volgen.  
 
Enquête  
Afgelopen week is er een enquête gestuurd aan alle leden. Doel was om inzicht te krijgen in huidige en de 
verwachte situatie. De uitkomsten geven inzicht in de impact per regio, maar ook per type bedrijf. Op landelijk 
niveau is de onrust inmiddels groot. Op dit moment zien we dat vooral Brabant en Amsterdam zwaarder zijn 



getroffen, maar met de nieuwe maatregelen zien we dat de zorgen bij horecaondernemers uit andere regio’s 
ook snel toenemen. 
 
Het omzetverlies voor maart wordt geschat op 33% (ofwel € 630 miljoen) en zal toenemen naar € 700 miljoen 
per maand, als de rest van Nederland de patronen van Brabant en Amsterdam volgt. Met inachtneming van de 
jaaromzet 2019, is het verwachte omzetverlies per maand en half jaar en jaar als volgt: 
 
  Jaaromzet 2019 Verlies 2020 

per maand 
Verlies 2020 
6 maanden* 

Cafés 3.493 miljoen 94 miljoen 564 miljoen 
Restaurants 9.106 miljoen 245 miljoen 1.470 miljoen 
Fastservice 4.649 miljoen 125 miljoen 750 miljoen 
Hotels 6.172 miljoen 166 miljoen 996 miljoen 
*Geprognotiseerde cijfers 
 
Het betekent overall een groot liquiditeitsprobleem omdat het bedrijfsresultaat inclusief ondernemersloon 
normaal gesproken zo’n € 300 miljoen is. Dat is zonder overheidssteun niet te overbruggen. Zeker niet voor de 
kleine ondernemer. 
 
Hoe met het verder? 
Kortom, annuleringen stromen binnen, omzetten stagneren en spaarpotten worden aangesproken. Maar ook 
voor de langere termijn zijn de vooruitzichten somber. Er komen geen nieuwe boekingen en reserveringen bij. 
Onze zorg is nu dat we goede ondernemers zien sluiten die niet meer open kunnen gaan. Het is van groot 
belang dat we ook na deze crisis een mooi en divers aanbod aan horecagelegenheden behouden. Horeca en 
toerisme/recreatie zijn nu eenmaal enorm belangrijk voor alle banen die gecreëerd worden en de economische 
motor die het voor de provincie is. Aankomende zomer willen we graag samen de schouders er onder kunnen 
zetten om de sector weer tot bloei te brengen! 
 
Hoe kan de gemeente ons ondersteunen? 
We hebben als KHN bestuur gekeken of er op gemeentelijk niveau mogelijkheden zijn om  steunmaatregelen te 
treffen die wellicht de horeca wat lucht kunnen geven. We weten nu dat dit gaat duren tot tenminste 31 maart. 
De meeste bedrijven zullen dan al op een kritische grens zitten qua liquiditeit. Is het voor hen mogelijk om 
financieel het hoofd boven water te houden als dat daarna nog veel langer door blijkt te gaan? Om die reden 
zouden we graag de volgende zaken met de gemeente willen bespreken: 
 
Leidinggevenden ziek, mag de zaak dan openblijven? 
Horecaondernemers hebben uiteraard hun SVH diploma en staan bijgeschreven op de DHW vergunning. Alleen 
sommigen hebben meerdere zaken en er komen nu berichten binnen dat ze door ziekte gevallen niet kunnen 
voldoen aan de verplichting om altijd iemand aanwezig te hebben die bijgeschreven is op de vergunning. Is er 
vanuit de gemeente de mogelijkheid om coulant om te gaan m.b.t controles hierop? Mocht het wettelijk niet 
lukken om hier coulant te zijn, zou het dan mogelijk zijn om voor een korte periode mensen gratis bij te laten 
schrijven (bijvoorbeeld tot 21/3), zodat ze toch gedekt zijn. Mocht dit überhaupt aan de orde zijn qua 
handhaving uiteraard. Ook zijn we ons er wel degelijk van bewust dat we vooral geen vrijstaat willen creëren, 
maar dit zijn serieuze geluiden waardoor de bedrijfsvoering in gevaar komt.  
 
Uitstel, spreiding of verlaging gemeentelijke belastingen (toeristenbelasting, OZB, precario- en 
reclamebelasting, rioolheffing, afvalheffing) 
Zoals u wellicht weet zijn afgelopen weken de verschillende aanslagen op de deurmat gevallen bij 
ondernemers. Is er een mogelijkheid om deze betalingstermijnen uit te stellen naar september/oktober? Is er 
tevens de mogelijkheid om bijvoorbeeld de toeristenbelasting - als dit lange tijd aanhoudt - terug te laten 
vloeien naar deze branche? Het zou de sector ook enorm helpen als bepaalde heffingen verlaagd kunnen 
worden, zoals precario- en OZB belasting.  
 
Daarnaast betalen een aantal centrumondernemers maandelijks voor het afstorten van afval. Aangezien de 
afvalstromen de komende tijd nihil zijn, willen we hierbij de oproep plaatsen om deze kosten te verlagen of 
schrappen. 
 



Huur omlaag of later betalen, samenwerking gemeente en vastgoedeigenaren 
Wij willen vragen of u als gemeente mee zou kunnen denken om de steun richting onze sector uit te spreken en 
ook een moreel appèl te doen op de verhuurders van panden in onze gemeente om te kijken naar oplossingen. 
Wij vinden dat de lasten gedeeld zouden moeten worden, want veel ondernemers voelen zich kind van de 
rekening. In hoeverre zou de gemeente hier een rol in kunnen spelen ter ondersteuning?  
 
Noodfonds/stimuleringsfonds 
Heeft de gemeente al gedacht aan een noodfonds c.q. steunfonds of eventueel maatregelen en zo ja, hoe zou 

dat er dan uitzien? Mocht het niet zo zijn, wat is dan de gedachte van de gemeente daarachter? Door het 
uitblijven van snelle adequate oplossingen vanuit de landelijke overheid, heeft KHN het initiatief 
genomen om met partijen en leveranciers uit de markt een steunfonds op te richten. De eerste 
signalen voor dit initiatief zijn positief. Hopelijk kan dit fonds worden gebruikt voor kleine 
overbruggingskredieten om getroffen horecaondernemers te helpen. Graag blijven we ook met jullie 
in gesprek om tot passende maatregelen te komen 

 
Veiligheid, hoe blijft deze gegarandeerd? 
We weten dat de kans bestaat dat ook de politie getroffen zal worden door het virus. Hoe kunnen we de 
veiligheid samen garanderen? Zijn er al scenario’s uitgedacht? Wat zou dan de rol van de ondernemer, 
gemeente en politie kunnen zijn?  
 
Maatregelen in de horeca 
We willen graag het beeld kenteren door in de media te brengen dat we als gemeente een oproep doen aan 
ondernemers om creatieve maatregelen te nemen om de zaak draaiende te houden, zoals afhalen en bezorgen 
stimuleren bij gasten. Ook zijn er al zaken waar de zitplaatsen verder uit elkaar gezet worden. We willen graag 
samen met de gemeente een gezamenlijk steunverhaal naar buiten brengen of zelf naar buiten brengen met 
een soort van ’steunbetuiging’. Een gezamenlijk statement vanuit gemeente en ondernemers zou enorm 
helpend kunnen zijn. 
 
Uitstellen evenementen, coulance legeskosten 
Door de maatregelen die we moeten nemen worden alle evenementen uitgesteld. Veel van deze evenementen 
hopen we later dit jaar alsnog door te laten gaan. Bij deze willen we de gemeente oproepen om coulant te zijn 
wat betreft het wijzigen van de datum van de vergunningen en niet nogmaals legeskosten te heffen.  
 
Afsluitend: er speelt veel, mensen zijn onzeker. De vrees dat er nog meer maatregelen gaan komen - wat 
wellicht positief is voor het indammen van de verspreiding, maar verre gaande consequenties heeft voor onze 
branche - is heel groot. Ik hoop dat de gemeente het KHN bestuur weet te vinden om hier samen doorheen te 
lopen en te kijken waar en hoe we elkaar hierin kunnen vinden. We zijn echt van mening dat we dit samen met 
allerlei partijen moeten doen want alleen kunnen we dit niet.  
 
Hartelijke groet vanuit onze gastvrije branche, 
 
 
 
Namens de voorzitter John Duijns 
KHN afdeling Oss 


